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Milí sousedé,

všichni si konečně užíváme jarních dnů, ale 
dlouhá letošní zima trochu poznamenala 
plány, o kterých jsem psala v minulém 
vydání. Mnoho z Vás se mě ptalo, proč 
jsme ještě neotevřeli dokončené hřiště 
mezi školami. 

Ve chvíli, kdy píši tyto řádky, probíhají 
dokončovací práce na pokládce umělého 
povrchu hřiště, které nebylo možné 
provést dříve právě z důvodu chladného 
počasí. Závěrečná úprava povrchu hřiště 
vyžaduje teploty kolem 15 °C a těch se 
nám letos zatím moc nedostávalo. 

Pracovníci údržby v těchto dnech 
pracují na opravách výtluků na místních 

komunikacích a 
současně sekají 
travnaté plochy. Vím, 
že se Vám zdá, že 
vše trvá dlouho, máte 
pravdu, ale mnoho 
let zanedbanou 
infrastrukturu nelze 
opravit ve čtyřech 
lidech za pár týdnů. 
Čekají nás i větší akce. 

Připravujeme výběrové 
řízení na opravy 
povrchů místních 
komunikací a jsem 
přesvědčená, 
že do konce roku 
se dočkáme tolik 
očekávaných změn.

V příštím roce opraví Středočeský kraj 
silnici v ulici Pod Lesíkem – Cvrčovice a 
silnici v ulici Pcherská – Pchery Theodor. 
V Pcherské bude v rámci opravy 
krajské silnice z prostředků 
obce vybudován také chodník 
a veřejné osvětlení. 

Další připravovanou akcí v gesci 
Středočeského kraje je oprava 
Švermovské ulice. V těchto dnech probíhá 
zpracování projektové dokumentace, 
do které je zapojená i naše obec. Na 
realizaci této akce si budeme muset 
počkat nejméně do roku 2025. 

Chci Vás ujistit, že průběžně jednáme se 
SÚS a snažíme se dosáhnout alespoň 
oprav výtluků a obnovy vodorovného 

značení (přechodů pro chodce atd.). 
Není to snadné, ale nevzdáme to. 

Další věc, která nás v poslední době 
trápí, je nárůst krádeží a neoprávněných 
vstupů na pozemky u našich domů. 
Bohužel to není jen náš problém. Podle 
sdělení ředitele územního odboru Kladno 
PČR se situace zhoršila v celém kraji. 
Obec má bohužel v této oblasti velmi 
omezené možnosti. Těší nás Vaše 
důvěra, se kterou se na nás obracíte, 
když nám hlásíte pokusy o krádeže 
a bohužel i další nešťastné události, ale 
bez toho, aby byla událost nahlášena 
na policii, nemůže obec podniknout 
žádné další kroky. Policie zaměřuje 
svou pozornost do oblastí s největším 
výskytem problémů a tyto statistiky tvoří 
právě z nahlášených událostí. Prosím, 
volejte PČR v případě jakéhokoliv pokusu 
o vloupání, i když se Vám na pozemku 
neztratilo nic cenného.  Pomůžete tím 
všem.

V nejbližších dnech zahájíme práce 
na úpravě dětského hřiště v ulici Hřbitovní. 
Staré houpačky a kolotoč nahradíme 
novými bezpečnějšími. Ty staré jsme 
chtěli instalovat na stezku na Čabárnu, 
ale legislativa nám to bohužel neumožní. 
Nedá se nic dělat, vše jednou končí. Děti 
si rychle zvyknou na nové a nám starším 
zůstanou vzpomínky. 

Přeji Vám krásné jarní dny a těším se na 
setkání.

Vaše starostka
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Slovo starostky

A na závěr bych Vás ráda pozvala na další 

„Kávu se starostkou“
Uskuteční se 31. 5. 2023 v Kině. Budou tam se mnou i kolegové 

ze zastupitelstva a komisí. 

Rádi odpovíme na Vaše otázky a poslechneme si Vaše nápady a 
postřehy. 

Henrieta Rydlová
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Nový web obce Brandýsek

Jedna z prvních věcí, na kterou nás 
občané upozorňovali, byla složitá 
orientace na obecním webu. Kromě 
uživatelské přívětivosti bohužel web 
neměl ani oporu v legislativě, a tak 
bylo nutné se tímto tématem okamžitě 

zabývat. Nový poskytovatel webu, 
fi rma Galileo Corporation s.r.o., má 
mezi okolními obcemi skvělé reference 
a po sérii několika jednání, samotné 
tvorbě webu a v neposlední řadě 
školení si nyní můžete užít zbrusu 

nový web obce, který Vám nabídne 
informace, rezervační systém 
nebo možnost přepnout web 
na zjednodušenou verzi pro seniory. 
Spolu s novým webem spouštíme 
i novou aplikaci V OBRAZE.
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

Na zasedání zastupitelstva obce Brandýsek dne 29. 3. 2023 došlo k několika personálním 
změnám ve vedení obce. Z Rady obce byla odvolána Ing. Jana Gylden, následně rezignovala 
na funkci předsedkyně Finančního výboru. Na svůj post v Radě obce pak rezignovala Ing. 
Pavla Schillerová. Ing. Miroslav Macíček rezignoval na funkci předsedy Kontrolního výboru 
a člena Komise rozvoje obce. Ing. Leoš Reichl rezignoval na členství v Komisi sportu. Jiří 
Kratochvíl rezignoval na členství v Komisi kultury a volnočasových aktivit. Následně rezignoval 
i Ing. René Krátký na členství v Komisi veřejného pořádku a životního prostředí. Nově je 
členem Rady obce Mgr. Lenka Korček. Do Komise veřejného pořádku a životního prostředí 
byla jmenována paní Žaneta Macáková, do Komise sportu Pavel Škraňka a do Komise kultury 
a volnočasových aktivit Markéta Korecká.

Na příštím zasedání zastupitelstva bude jmenován další člen Rady obce a předsedové výborů. 

Pro občany s TP v obci (vratná kauce 4000 Kč) 4000 Kč
2000 Kč

den
6 hodin

Pro občany bez TP v obci (vratná kauce 4000 Kč) 8000 Kč
4000 Kč

den
6 hodin

Komerční akce (vratná kauce 8000 Kč) 8000 Kč den
Salonek 1. patro (max. 20 osob) (vratná kauce 4000 Kč) 1000 Kč den

 Rezervace je možná prostřednictvím rezervačního systému na webových stránkách obce.

Ceník za pronájem KINA

Zájem o dění v obci roste

Těší nás, že zájem občanů o dění v obci roste. Dokazuje to i přiložená tabulka žádostí o poskytnutí informací ve smyslu zákona 
č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím. Na tyto informace obec odpovídá v zákonné lhůtě 15 dnů a cenu stanoví 
dle platného sazebníku. Rádi bychom touto cestou občanům sdělili, že obecní úřad je vstřícný a na informace odpoví i telefonicky, 
emailem či osobně v úředních hodinách po předchozí domluvě. Čas vynaložený na ofi ciální odpovědi dle zákona č. 106/1999 Sb. 
tak budou moci zaměstnankyně OÚ věnovat jiným záležitostem, aby se naše obec mohla posouvat vpřed.

Děkujeme.

rok 2018 2019 2020 2021 2022 2023*
počet 6 3 0 4 2 14

* ke dni 11.5.2023
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pokračování z minulého čísla

1913 – 110 let – V katastru Cvrčovic byl 
srovnán se zemí areál místa, kde stál 
Vítův důl. Po srovnání z něj vybírali lidé 
opuku na stavby.

1913 – 110 let – 5. srpna byl opětovně 
zvolen starostou rolník Moravec Václav. 
Dále v obecním zastupitelstvu byli: 
Sýkora Rudolf, Janda Josef, Kytka 
Václav, Žďárský Josef, Renner Václav, 
Studnička Antonín a Bulvas Vítězslav. 
Václav Moravec byl starostou v letech 
1910 – 1919.

1913 – 110 let –  V září a říjnu byly úřady 
prováděny přesné záznamy domobrany. 
Provádí se soupis a odvod tažných 
koní pro zeměbranu. Světová válka je 
na spadnutí.

1913 – 110 let – 25. října se narodil jeden 
z našich nejslavnějších občanů František 
David, významný medailér, řezbář a 
sochař, který se na důchod přestěhoval 
do Brandýska a byl činným i zde. Zemřel 
ve věku 88 let dne 19. ledna 2002.

1923 – 100 let – V roce 1922 nařídila 
zemská správa všem obcím, aby vedly 
kroniky. Hned následující rok první obecní 
kronikář Antonín Vácha začíná psát dějiny 
naší obce.

1923 – 100 let – Za 170 tisíc byla obcí 
zakoupena budova od mistra zednického 
Františka Fatky z Olšan a do ní byl 
7. července umístěn obecní úřad a dále 
knihovna, byt pro tajemníka, poštmistra, 
poštovní telegraf i listonoš.

1923 – 100 let – 9. srpna byla na rozhraní 
Brandýska a Olšan dostavěna obecní 
váha a v ní byla umístěna i trafi ka. 
Další trafi ka byla v tento rok postavena 
v blízkosti Sýkorova hostince (č. p. 4, nyní 
Tepelná technika Dobiáš).

1923 – 100 let –  18. srpna vyhořel dům 
Matěje Vlčka v Olšanech, který zapálil 
jeho strýc a pak skočil do rybníka. Při 
nabírání vody do voznice jej nalezli 
s krkem podříznutým.

1923 – 100 let – 22. srpna se začalo 
s rekonstrukcí silnice z Olšan k dolu 
Theodor. Dokončena byla na jaře v roce 
1924.

1923 – 100 let – 5. října byl opětovně 
zvolen do funkce starosty František 
Kučera. Do rady obce byli dále zvoleni 
František Plecitý, Jaroslav Fingerhut, 
Gustav Vykysalý, František Švihlík, Emilie 
Dismasová, Matěj Vorlíček a Josef Švec. 
František Kučera byl prvním dělnickým 
starostou v obci, před ním byli starostové 
voleni ze sedláckých rodů. Starostou obce 
byl v letech 1919 – 1934.

1923 – 100 let – 22. září se narodil 
náš slavný občan Václav Kokštein, 
bývalý prvoligový fotbalista Kladna, ATK 
Prahy a Sparty Praha. Za reprezentaci 
Československa sehrál 12 zápasů, vstřelil 
1 gól. Zemřel 9. května 1996 ve věku 
82 let.

1933 – 90 let – Za státní podpory přikročila 
obec ke stavbě vlastního vodovodu.

1933 – 90 let – Pan Viktora postavil 
nové domy na cestě ke Brodcům (zřejmě 

nynější ulice Pod Lékárnou).

1943 – 80 let – V tomto roce dochází 
ke spojení školy dívčí a chlapecké 
ve smíšenou. K rozdělení došlo dříve 
v roce 1919.

1953 – 70 let – 23. září se stává předsedou 
JZD Josef Ludvík, v Holousích Václav 
Pokrupa.

1953 – 70 let – V naší obci byla zřízena 
„měšťanka“. Ředitelem školy se stává 
Josef Kovařík. Byl jím do roku 1969 
a dodnes na něj lidé s úctou vzpomínají.

1953 – 70 let – Místní Svazarm uskutečnil 
tábor „Na Žabce“ u Kácova na Sázavě. 
Další roky pak následoval sled více jak 
dvaceti táborů, většinou třítýdenních, 
u Dráchova na Lužnici.

1953 – 70 let – V tyto roky byl velmi aktivní 
místní divadelní spolek „Tyl“ vedený 
Josefem Zvěřinou. Jenom v tomto roce 
představil šest svých nově nastudovaných 
představení, např. Jedenácté 
přikázání, Kašpárek na roztrhání či 
Teče voda proti vodě. Nejčastěji se 
v hereckých rolí v roce 1953 objevují tato 
jména: M. Fričová, J. Zvěřina, V. Michalski, 
B. Michalská, J. Kučerová, 
M. Fechtnerová, F. a K. Pajmové, 
J. Osvald, Z. Švitorka, S. Procházka, 
Z. Mareš, K. Viktora, M. Berková.

1963 – 60 let – Na pozvání naší obce 
přijel v květnových dnech na návštěvu 
s. Černov, tankista Rudé armády, který 
v roce 1945 osvobozoval Brandýsek. 
Srdečnost a vřelost návštěvy byla 
vzájemná.

HISTORIE BRANDÝSKA A OKOLÍ
DESÍTKOVÁ VÝROČÍ

Už je to hodně dávno, co jsem já se svými 
spoluvrstevníky, Jardou Malým, Karlem 
Koláčkem, Vaškem Hájkem, Zdeňkem 
Koťanem a  Láďou Podrazkým, přešli 
z žákovského fotbalového týmu 
do dorostu. Měli jsme se co učit. Přešli 
jsme do týmu, který válcoval soupeře 
v okresním přeboru. Nejlépe to uměli Jarda 
Tesař (Komár), Milan Spurný, Bohouš 
Svoboda, Jarda Koláček a Jarda Hodek. 
To byli páni fotbalisté, ti tvořili osu týmu 
a kolem nich jsme se točili my ostatní. 
Ale i ti ostatní se herně neměli za co 
stydět. Levý okraj obrany spolehlivě střežil 
Míra Fatka. 

Tehdy tu byli také kluci ze Stehelčevse 
– bráchové Luděk a již zmiňovaný Láďa 
(nebo Vláďa?) Podrazkých, Bohouš 
Prokeš a již také zmiňovaný Bohouš 
Svoboda. A ještě Vláďa Vopat ze Třebusic, 
ten však přes zimu přestoupil do Slaného. 
Určitě jsem po těch letech na někoho 
zapomněl, tak se mu omlouvám.

Legendární trenér pan Jaroslav Vlk mi 
našel stálé místo na pravém kraji obrany 
a na bažanta jsem si poměrně dost zahrál. 
Ne že bych byl fotbalově šikovnější, ale 
v tu dobu se mi povedlo mít stovku za 
12,4 s., a když někdo utekl obraně, tak 

jsem ho doběhnul, v poslední chvíli jsem 
mu vypíchnul míč na roh a mazáci mi 
uznale klepali na rameno.  
V týmu to šlapalo a tato parta vyhrála 

FOTBALOVÁ VZPOMÍNKA – Už je to hodně dávno…
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Místní knihovna Brandýsek - NOVINKY

  Bublinky štěstí               Bez těla               Špatná dcera           Deník malého         Fascinující cesta       Chmatákovi a zlatý
                                                                                                         poseroutky 17             do pravěku                    diamant
                                                                                                                                              DINOSAUŘI

okresní přebor. Poslední zápas jsme hráli 
proti Buštěhradu. Buštěhradští si brali 
domů vyprat dresy, špatně se domluvili 
a nastoupili proti nám ve dvojích dresech! 
Mohli jsme vyhrát kontumačně, ale to se 
na čerstvé přeborníky okresu neslušelo. 
Byli jsme trochu i lokálně slavní.

Jednou jsem šel na Šarošku tátovi pro 
pivo a tam dlel kolektiv štamgastů – 
fandů fotbalu… „Hele, Řemínek, co kope 
za dorost! Klucí, my vám fandíme!“ 
A než jsem se vzpamatoval, měl jsem 
v sobě panáka rumu! Když už tu ti kvalitní 
hráči byli, řekl jsem si, že až budu mít 
po vojně, tak budu poctivě chodit na tréninky 
a někam to fotbalově dotáneme.

Po dvou letech jsem přišel z vojny a vše 
bylo jinak. Milan Spurný a Jarda Hodek 
si své životní partnerky našli jinde a tam 
i přestoupili, Jardu Koláčka jsem po vojně 
už nikdy neviděl a ve Stehelčevsi obnovili 
činnost klubu a tak Stehelčevští přešli tam. 

Z těch nejlepších tu zůstal jen Jarda 
Tesař. Později byl i trenér a jeho syn pak 
odchytal pár prvoligových zápasů za SK 
Kladno. A mně táta našel zaměstnání 
ve čtyřsměnném provozu ve válcovnách 
na Koněvu a to znamenalo dělat 
i o víkendech, odpolední, noční… A bylo 
po fotbalovém snu.

Tento článek jsem napsal proto, že je to 
přesně půl století, co se dorost Sokola 
Brandýsek v sezoně 1972-73 stal 
přeborníkem okresu, a také proto, 
aby si naši vrstevníci, bývalí fotbalisté 
i nefotbalisté, fanoušci i fanynky, 
zavzpomínali na hráče, co tu kdysi byli, 
vždyť mnozí byli jejich kamarády. Dnes 
jsme věková kategorie 65+ a mnozí již 
nežijou.

Josef Řemínek
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Herečka, narozena 4. 6. 1964 (59 let) 
v Praze.

Vystudovala hudebně-dramatický obor 
na Státní konzervatoři (absolvovala 
v roce 1984). Ještě předtím díky konkurzu 
účinkovala v televizi a nevelkou úlohou 
debutovala i před fi lmovou kamerou 
v Housatech. Již během studia ji jako 
adeptku herectví oslovil Karel Kachyňa 
a nabídl jí hlavní dívčí roli v posmutnělé 
komedii Pozor, vizita! z roku 1981, kde 
spolu s Rudolfem Hrušínským vytvořila 
svéráznou dvojici pacientů. Zajímavou 
příležitostí pro ni byl slovenský fi lm Pásla 
kone na betone (1982), diváci si také 
vzpomenou na její líbeznou Růženku 
z cimrmanovské komedie Rozpuštěný 
a vypuštěný (1984). Nepříliš sympatickou 
úlohu lehkomyslné Marty ztvárnila ve fi lmu 
Antonyho šance (1986), jako atraktivní 
“Evičku tričko” si ji diváci pamatují 
i z dobově velmi úspěšného a dnes 
již kultovního fi lmu Bony a klid (1987). 
V televizi mezitím rozšířila své aktivity také 
o žánr seriálů, i když jen v menších rolích. 
Jmenujme například Panoptikum města 
pražského. První zkušenosti s divadlem 
získala hostováním v představení Smrt 
Hippodamie v Divadle F. X. Šaldy v Liberci. 
Po dokončení konzervatoře zamířila 
do Divadla Jaroslava Průchy v Kladně, kde 
odehrála tři sezony. Již tady dostala řadu 
příležitostí v širokém žánrovém rozpětí. 
V roce 1987 se Veronika Jeníková vrátila 
z Kladna do rodné Prahy a nové útočiště 
našla v Městských divadlech pražských, 
hrála především v Divadle ABC. Nejbližší 
jí byl repertoár konverzačních komedií 
(Jak je důležité míti Filipa, Ideální manžel, 
Charleyova teta), ale s přehledem zvládla 
i role dramatické až tragické (Marie 
Antoinetta). Po dvaceti letech z Divadla 
ABC odešla a dnes je herečkou na volné 
noze. Vystupuje v Divadle Na Jezerce 

(Paní plukovníková, 
Lásky paní Katty), ale 
nejvíce jezdí s divadelní 
společností Háta, kde 
exceluje zejména 
v konverzačních 
komediích. Své stěžejní 
fi lmové role odehrála 
Veronika Jeníková 
v 80. letech, v pozdější 
době na ni čekaly jen 
menší úlohy (Artuš, 
Merlin a Prchlíci, Oběti 
a vrazi). Z práce pro 
televizi připomeňme 
úspěšný seriál Přítelkyně 
z domu smutku. Její 
velkou seriálovou rolí 
byla zdravotní sestřička 
Vendulka v seriálu 

Ordinace v růžové zahradě. Právě 
formát “nekonečného” televizního seriálu 
nakonec udržuje Veroniku Jeníkovou 
v diváckém povědomí nejvíce. V průběhu 
její umělecké dráhy ji proslavilo postupně 
několik rolí před kamerou, hlavní aktivitou 
pro ni ale zůstává divadlo. Ve třiadvaceti 
letech se vdala za kolegu z kladenského 
divadla, herce Čestmíra Gebouského 
(77 let), se kterým má dvě děti – syna 
Lukáše a dceru Kamilu. V současné 
době se zejména stará o rodinu. 
Holduje také sportu – cvičí a lyžuje. Má 
ráda cestování. Každý rok se snaží jet 
s rodinou k moři, třeba do Řecka nebo 
do Egypta. Nerada poskytuje rozhovory 
a my si tím pádem o to více vážíme 
toho, že k našemu rozhovoru do KIZOBu 
svolila. Stalo se tak před představením 
Hvězdné manýry, které se u nás 
v Brandýsku hrálo loňský rok na podzim.

PANOPTIKUM MĚSTA PRAŽSKÉHO, PANOPTIKUM MĚSTA PRAŽSKÉHO, 
ZDIVOČELÁ ZEMĚ NEBO TŘEBA ZDIVOČELÁ ZEMĚ NEBO TŘEBA 
I ČETNICKÉ HUMORESKY. TO I ČETNICKÉ HUMORESKY. TO 
VŠECHNO JSOU SERIÁLY, VŠECHNO JSOU SERIÁLY, 
VE KTERÝCH JSTE HRÁLA A JSOU VE KTERÝCH JSTE HRÁLA A JSOU 
NÁROČNÉ NA KOSTÝMY. MÁTE NÁROČNÉ NA KOSTÝMY. MÁTE 
KOSTÝMY Z POHLEDU ŽENY KOSTÝMY Z POHLEDU ŽENY 
RÁDA NEBO SE V NICH NAOPAK RÁDA NEBO SE V NICH NAOPAK 
NECÍTÍTE? AŤ UŽ V DIVADLE NEBO NECÍTÍTE? AŤ UŽ V DIVADLE NEBO 
NA NATÁČENÍ...NA NATÁČENÍ...

Když máte příležitost zahrát si v nějaké 
“dobovce”, tak mě to baví! Při natáčení se 
mi to ovšem podaří málokdy. Moc se ani 
v “dobovce” netočí. Nejenom kvůli 
dobovým kostýmům, které se musí šít 
a jsou na výrobu drahé, ale i kvůli výpravě. 
U Zdivočelé země to bylo bezvadné, 
hlavně šedesátá léta. Hned jsem si 
u rekvizit z té doby vzpomněla, že když 
jsem byla malá, přesně takové měla 
v kuchyni i moje babička. Hned mi bylo 
příjemně. Já nejsem moc na oblékání 
v civilu, ale když je dobře udělaný kostým, 

jsem ráda! Zvláště, když to té roli ještě 
pomůže.

PRÝ VELMI DOBŘE LYŽUJETE.
STÁLE VÁS TO BAVÍ? VĚNUJETE SE 
TOMU?

Jsem z lyžařské rodiny. Oba dva moji 
rodiče byli tělocvikáři, kteří s námi od mala 
jezdili do hor. A to přes zimu skoro každý 
víkend. Vždycky jsem byla tím pádem 
v prvním družstvu. Pamatuji si, že jsme 
stáli hodinu frontu na vlek ve Špindlu nebo 
dvě hodiny v Rokytnici. Když se otevřely 
hranice, což je už nějaký ten pátek, tak 
to zase nabralo ještě větší obrátky. Teď 
jezdíme i do Alp, kde je to bez front, 
a je nádhera si tam lyžovat. Ale u nás už 
je to teď také fajn. Pravidelně jezdíme 
lyžovat s partou do Albrechtic v Jizerských 
horách. Začínali jsme ve Vysokém nad 
Jizerou a jezdili tam první tři roky. Bydleli 
jsme v takovém velkém baráku, bývalá 
Spořitelna. Můj táta ještě před dvěma lety 
sjel černou sjezdovku, to mu bylo 82 let. 
Dodnes lyžuji moc ráda.

VAŠI OBA RODIČE JSOU UČITELÉ?

Táta dělal úředníka, ale vystudovaný 
má tělocvik. Máma učila ruštinu, 
ale vystudovaný má také tělocvik. 
Od Ministerstva školství a kultury 
mě moje maminka jako tělocvikářka 
brala na výcvikový lyžařský kurzy 
na “Richtrovky”, kde právě byli 
i studenti pedagogické školy.

TO JSTE SE ALE ODRODILA 
OD UČITELSTVÍ, ŽE?

Je to tak! Já jsem svým dětem zase 
zhnusila herectví. (smích)

HRAJETE VE FILMECH, V TELEVIZI, 
V DIVADLE, ALE JAK JSTE NA TOM 
TŘEBA S DABINGEM?

Dabovala jsem hlavně v devadesátých 
letech, kdy byl takový “boom” v dabingu. 
Hodně se dabovaly fi lmy na videokazety. 
Byly tu nové televizní stanice. Šlo tu plno 
zahraničních seriálů, bylo potřeba strašné 
množství lidí, aby se všechno nadabovalo. 
Měla jsem hlavní role v seriálech a spousty 
dalšího. Někdy po roce 2000 jsem začala 
natáčet Ordinaci v růžové zahradě, kde 
jsem měla velkou hereckou linku. Pomalu 
se to začalo dělit na ty, co natáčí a na 
ty, kteří se věnují dabingu a nemají tolik 
příležitostí v divadle nebo v televizi. Tehdy 
se to nejen hodně rozdělilo, ale i zrychlilo. 
Když mě pak po roce pozvali na dabing, 
byla jsem z toho úplně zmatená, protože 
jsem nestačila ani listovat ve scénáři. 
Vůbec jsem ten rychlodabing nedala,

VERONIKA JENÍKOVÁ
“Svým dětem jsem zhnusila herectví...”
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autor fotografi e: Dáša Drahokoupilová

tak jsem jim řekla, ať se nezlobí, ale příště 
ať už mě nezvou! Ta práce se změnila. 
A z tohoto řemesla, když jednou 
vystoupíte, tak je strašně těžké se vrátit.

ZMÍNILA JSTE ORDINACI V RŮŽOVÉ ZMÍNILA JSTE ORDINACI V RŮŽOVÉ 
ZAHRADĚ...ZAHRADĚ...

Tak v té už nehraji přes deset let. Byla 
jsem v tomto seriálu dlouho, několik let... 

A i po těch letech, co už v ní nejsem, se 
stále ke mně lidé hlásí jako k Vendulce. 
Pak jsem natáčela Cesty domů. Pro herce 
je to dobrý přivýdělek, ale když přijedete 
z divadelního zájezdu ve dvě domů 
a brzy ráno v šest natáčíte, tak je to dost 
náročné. Vezměte si, že točíte několik 
obrazů, kde máte plno textu, který se 
ještě musíte do toho všeho stačit naučit.

NEDÁ NÁM TO NEZEPTAT EDÁ NÁM TO NEZEPTAT 
SE NA PANA RUDOLFA SE NA PANA RUDOLFA 
HRUŠÍNSKÉHO, SE KTERÝM HRUŠÍNSKÉHO, SE KTERÝM 
JSTE HRÁLA VE FILMU JSTE HRÁLA VE FILMU 
POZOR – VIZITA! CÍTILA POZOR – VIZITA! CÍTILA 
JSTE V TĚCH ŠESTNÁCTI JSTE V TĚCH ŠESTNÁCTI 
LETECH, KDYŽ JSTE TENTO LETECH, KDYŽ JSTE TENTO 
FILM NATÁČELA, UŽ TU FILM NATÁČELA, UŽ TU 
TÍHU ZODPOVĚDNOSTI?TÍHU ZODPOVĚDNOSTI?

Když jsem dělala kamerové 
zkoušky do tohoto fi lmu, byla 
jsem z toho úplně vyřízená. 
Nebyla jsem vůbec schopná být 
na něho hrubá, což jsem na něj 
v textu měla být, ale nakonec 
jsem se nějak vybičovala. Pak 
už to bylo bezvadný, protože 
on byl úžasný. Neměl žádné 
hvězdné manýry, které se tady 
dnes budou hrát a uvidíte je 
na vlastní oči. Byl ke svým 
kolegům naprosto profesionální 
a ke mně, jako k začínající 
holce, když jsem nějakou scénu 
pokazila, tak byl tolerantní. Bylo 
to od něho moc hezké.

JAK DLOUHO UŽ HRAJETE AK DLOUHO UŽ HRAJETE 
S HÁTOU A JAKOU S HÁTOU A JAKOU 
DIVADELNÍ HRU MÁTE DIVADELNÍ HRU MÁTE 
Z TOHOTO SOUBORU Z TOHOTO SOUBORU 

NEJRADĚJI A TĚŠÍTE SE NA NÍ?NEJRADĚJI A TĚŠÍTE SE NA NÍ?

Dodnes si pamatuji naši první premiéru, 
která byla 14. února 1998. Tolik let už 
s Hátou jezdím a účinkuji v tomto 
divadelním souboru. Mám ráda všechny 
hry, protože jsou podobné v tom, že 
diváci, jako náš třetí partner, nám vracejí 
reakcemi, smíchem a tím, že se baví, tu 
radost. A to mají všechny naše komedie, 
všechny jsou si v tomto hodně podobné. 
Když jsou představení ještě hodně čerstvá 
a já jako herečka přemýšlím, co bych na 
své roli ještě vylepšila, a setká se to poté 
s kladnou odezvou, potěší to.

PRO VŠECHNY ÚČINKUJÍCÍ 
V BRANDÝSKU JSME SI PŘIPRAVILI 
MALOU HRU. Z NAŠEHO HRAVÉHO MALOU HRU. Z NAŠEHO HRAVÉHO 
KLOBOUKU SI VYLOSUJTE KLOBOUKU SI VYLOSUJTE 
TŘI PÍSMENKA A MY PO VÁS TŘI PÍSMENKA A MY PO VÁS 
BUDEME CHTÍT, ABYSTE ŘEKLA BUDEME CHTÍT, ABYSTE ŘEKLA 
HNED PRVNÍ SLOVO, KTERÉ VÁS HNED PRVNÍ SLOVO, KTERÉ VÁS 
OD TOHO VYLOSOVANÉHO PÍSMENKA OD TOHO VYLOSOVANÉHO PÍSMENKA 
NAPADNENAPADNE.

G – GUMA Není to žádný test inteligence, 
že ne? (smích)
P – POLENO je také v pořádku? Abych 
byla praktická…
H – No tak to ale neřeknu... (smích) Řeknu 
HRAČKA.

V březnu a dubnu probíhala akce 
Ukliďme si Brandýsek. Mnoho míst 
v obci se zvelebilo a některá se dokonce 
úplně změnila. Například byla kompletně 

zrekonstruována autobusová 
zastávka u školy. Na tomto 
projektu se celkem odpracovalo 
přes 60 dobrovolnických hodin. 
Dobrovolníci nechtějí být 
zmiňováni a já to respektuji. 
Tímto jim všem ještě jednou 
děkuji.
Úpravou prošlo několik 
dalších lokalit, jako je parčík 
v Olšanech u bývalých potravin 
U Němečků. Občané si 
v okolí této oblasti zvelebili 
i prostranství před svými domy. 
V areálu školy došlo k úpravám 
zeleně a vybudování nové, 

do budoucna snad okrasné, části. Také 
bych chtěla poděkovat maminkám, které 
se ujaly především úprav dětských hřišť. 
Další lokalita, která jistě prošla největšími 

Jana Vránová a Daniel Koťan

Komise veřejného pořádku a životního 
prostředí
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změnami, je hřbitov. Zde proběhly již 
3 brigády, kterých se zúčastnilo 23 
dobrovolníků a s úpravami se bude nadále 
pokračovat. Nechtěla bych opomenout 
zapojení se do akce jednotlivých spolků 
a sdružení. Za zmínku stojí určitě úprava 

areálu vodárny, o který se stará KVH 
Brandýsek. Tento areál je hojně využíván 
k mnoha akcím, ať už pálení čarodějnic, 
Military den, Brandýský kros, den dětí 
a další. Celou akci hodnotím jako velmi 
zdařilou. Ochotné lidi, kteří věnují svůj 

volný čas ve prospěch všech, potkávám 
stále častěji. Jsou to ti, kteří na nedostatky 
jen neupozorňují, ale jednoduše pomáhají. 

Máme za sebou Velikonoce 
a k Velikonocům patří v naší obci již 
tradičně Velikonoční jarmark. Ten nám 
letos vyšel na 2. dubna a počasí si z nás 
v týdnu před jeho konáním udělalo 
skutečně apríl. Pršelo, pršelo a pršelo. Čím 
více se jarmark blížil, tím více bylo jasné, že 
za Kinem letos prostě být nemůže. Tam by 
se všichni utopili v bahně. Co ale teď? Kam 
jarmark přemístit? Nebo dojde na nejhorší 

a budeme ho muset zrušit? Rušit se 
nakonec naštěstí nic nemuselo a jarmark 
se pouze přestěhoval zpoza Kina dovnitř. 
Podmínky zde byly sice trochu stísněnější, 
ale jak se ukázalo v průběhu akce, nikomu 
to nevadilo. Prodejci naopak děkovali, 
že nemusí být venku na větru a dešti. 
Velmi si užili také příjezd. Jelikož jsme 
před vchod do Kina postavili pár stanů, 
ve kterých bylo později občerstvení, měli 
prodejci pocit, jako by spíš než na jarmark 
přijížděli na nějaký gala večer. Chyběl už 
jen červený koberec. A jaká byla účast? 
Inu, stánků se nám opět sešlo spousty, 
a to s nejrůznějším zbožím. Na své si tak 
přišli všichni návštěvníci, 
kterých dorazilo také 
mnoho. V jednotlivých 
obchůdcích mohli 
sehnat bižuterii, hrnečky, 
oblečení, květiny, 
vinylové desky či různé 
dekorace do domácnosti 
nejen s velikonoční 
tématikou. Po úspěšném 
nákupu byla samozřejmě 
možnost se i vydatně 
občerstvit. Nechyběly 
teplé i studené nápoje 
(ty první byly tentokrát 
vzhledem k počasí 
rozhodně žádanější), 

dortíky, klobásy, langoše, sýry… Zkrátka 
pro každého něco. 

Na závěr snad zbývá už jen dodat, že 
jsme rádi, že ani aprílové počasí nám 
jarmark nepřekazilo, a že nás velmi 
potěšily veselé tváře a plné tašky všech, 
kteří na akci zavítali. 

Tak zase příště! A kdy? No přeci před 
adventem na Vánočním jarmarku.

Velikonoční jarmark

Brandýský slet čarodějnic

To si takhle jdete v neděli odpoledne 
na prosluněnou procházku po naší obci, 
a co nevidíte? Spousta dětí se svými 
maminkami a tatínky, babičkami i dědečky 
a všichni jdou stejným směrem. Řada 
z nich má navíc na sobě zvláštní oblečení 
– dlouhé tmavé šaty a sukně, přes ně 
cáry nejrůznějších látek, na zádech 
pláště a na hlavách zvláštní účesy 

a klobouky. Obličeje 
špinavé, plné pih, 
občas je na nich 
nakreslena i nějaká 
ta pavučinka. 
Aha! Vždyť dnešní 
neděle není jen 
tak obyčejná! 
Je přece 30. dubna, 
a to znamená, že 
se všude slétají 
čarodějnice. Tak se 

pojďme podívat, jak to letos během sletu 
vypadalo na naší vodárně. Nejprve za 
námi na vodárnu dorazili ptáci. Nebojte, 
nešlo o žádnou nebezpečnou invazi, ale 
o sokolnické představení, v rámci kterého 
mohli malí i velcí vidět, co všechno se dokáží 
jednotliví opeřenci naučit. Pokochat jsme 
se tak mohli například krkavcem, který 
zobákem vytáhl z plastové lahve stuhu, 

na jejímž konci měl přivázanou odměnu.

Když pan sokolník se svou ptačí 
družinou vyrazil k domovu, začaly se 
pomalu rozbíhat soutěže pro menší 
i větší čarodějky a čaroděje. Ti mohli při 
jednotlivých úkolech otestovat například 
svou čarodějnou paměť a schopnost 
poznat předmět pomocí hmatu či si ověřit 
své znalosti z tvorby lektvarů. Po celém 
areálu vodárny pak hledali schovanou 
soví poštu a písmena, ze kterých sestavili 
tajné heslo. Za každý splněný úkol 
samozřejmě dostali nějakou odměnu. 
Po náročném soutěžním výkonu se 
pak mohli všichni malí černokněžníci 
občerstvit na ohni pečeným špekáčkem. 
Další občerstvení a něco teplého 
i studeného k pití si pak bylo možno 
koupit ve stáncích. Aby se malí kouzelníci 
ani poté, co dosoutěžili, nenudili, hrála 

za pořádkovou komisi Petra Somrová
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2021 pohledem meteostanice v Brandýsku

v průběhu celého odpoledne 
hudba. A na závěr nesmělo 
chybět zapálení velké vatry a 
upálení předem přichystané 
čarodějnice.

Vzhledem ke slunnému 
počasí byla účast na 
sletu opravdu veliká 
a řadu lidí vyhnalo domů až 
zapadající slunce. 

Děkujeme všem, kteří dorazili 
a užili si s námi letošní 
čarodějnice! Velký dík patří 
také všem, kteří se podíleli na 

přípravách a úklidu celé akce, 
protože bez nich by žádná 
akce nebyla. 

MŠ A ZŠ BRANDÝSEK

Jaro v MŠ

V rámci oslav MDŽ děti z mateřské školy 
pod vedením svých učitelek nacvičily krátké 
pásmo písniček a básniček. Generálku 
si děti udělaly v Domě klidného stáří 
v Brandýsku, kde zazpívaly, zarecitovaly 
a pro každou ženu měly nachystané malé 
překvapení. Odpoledne děti vystoupily 

pro širokou veřejnost 
v místním kině.  Koncem 
března se jedno dopoledne 
školka proměnila 
ve vědeckou laboratoř. 
Děti se dozvěděly spoustu 
zajímavostí z chemie 
a fyziky a měly možnost 
vyzkoušet si nejrůznější 
pokusy pod dozorem 
zkušeného odborníka.
Měsíc březen zakončili 
naši předškoláci návštěvou 
základní školy. Navštívili 
třídu prvňáčků, kteří nám 
předvedli, jak 

dobře už umějí číst, psát a počítat. 
Děti se seznámily se školním 
prostředím a v dubnu se pak vydaly 
s rodiči k zápisu.
V dubnu jsme ve školce vítali jaro 
a připravovali jsme se na Velikonoce. 
Děti malovaly kraslice, učily se básničky 

a chlapci předškoláci pletli pomlázky. 
Měsíc duben jsme zakončili pálením 
čarodějnic. Paní učitelky se proměnily 
v čarodějnice a nachystaly stanoviště ‘
s úkoly. Děti dostaly za odměnu diplom 
a medaili. Počasí nám vyšlo, sluníčko 
svítilo a nechybělo opékání buřtů. 

Kamila Mertlová
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Úspěch žáků školy

Naše škola se letos opět zapojila 
do literární soutěže Souboj čtenářů, která 
prověřuje znalost obsahu soutěžních 
knih a porozumění textu. Přihlášení žáci 

z obou tříd 6. ročníku si vedli výborně 
a v konkurenci 88 týmů ze základních škol 
i osmiletých gymnázií z celé republiky 
vybojovali krásné 33. místo.
Taneční kroužek na Slánském tančení 
2023 v nejmladší kategorii získal krásné 

2. místo. 2. místo a postup do okresního 
fi nále vybojoval také tým žáků šestých a 
sedmých tříd v oblastním kole futsalové 
soutěže. 

Výstava Harry Potter 

V pátek 17. března se v půl páté ráno sešlo 110 žáků z třetích až 
devátých tříd, aby společně vyrazili do Vídně na výstavu „Harry 
Potter“. V METAStadtu, kde se výstava konala, se všichni mohli 
na chvíli ponořit do kouzelného světa Harryho Pottera a jeho přátel. 
Moderní technologie nám umožnily zažít kouzelný svět Harryho 
Pottera zblízka. Mnoho interaktivních prvků výstavy provázelo děti 
osobní magickou cestou – vybraly si svou vlastní hůlku, bradavickou 
kolej a mnoho dalšího.  
V rámci prohlídky jsme si mohli vyzkoušet legendární kouzelnický 
sport – famfrpál – nebo si uvařit svůj vlastní kouzelný lektvar.
Po prohlídce výstavy jsme vyrazili do historického centra Vídně. 
Prohlídku jsme zahájili u sochy Marie Terezie, která stojí mezi 
budovami Přírodovědného muzea a Umělecko-historického muzea, 
dále jsme pokračovali po Ringstrasse k budově Burgtheatru a radnici, 
historickými uličkami jsme došli ke katedrále sv. Štěpána, kterou jsme 
si prohlédli i uvnitř. Po nezbytné zastávce v „McDonald’s“ jsme vyrazili 
na zpáteční cestu domů.
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Počasí v Brandýsku březen - duben 2023

Naše minulá zpráva o počasí 
popisovala celou meteorologickou zimu. 
Tentokrát se podíváme v kostce 
na začátek jara – na březen a duben.

Březen patřil co se teploty týče mezi ty 
nejteplejší měsíce v naší zatím pětileté 
historii pozorování a se svou průměrnou 
teplotou 5,8 °C se zařadil na druhé 
místo. Duben byl v tomto ohledu relativně 
průměrný a s průměrnou teplotou 7,4 °C 
se umístil mezi ty spíše teplejší měsíce. 
Nutno ale podotknout, že to zachránila až 
jeho druhá půlka.

Dešťově byly oba měsíce téměř shodné 
– 37,4 mm, respektive 36,2 mm srážek, 
což je řadí mezi spíš vyšší úhrny 
v této sledované periodě. A to je dobře 
především pro probouzející se přírodu, 
která po zimě potřebuje dostatek vláhy 
pro svůj jarní rozkvět.

Čeho je ovšem letos nedostatek, 
je množství slunečního svitu… 
Již od začátku roku je každý měsíc 
nejslabší v porovnání se všemi 
předchozími roky, březen a duben 
nevyjímaje. Počet jasných slunečných dní 
by se dal spočítat na prstech jedné ruky.

V březnu jsme zaznamenali celkem 
4 bouřkové dny, což je vyrovnání 
rekordu z roku 2015, přičemž 
2x jsme evidovali bouřku přímo nad 
Brandýskem a 2x do vzdálenosti 15 km. 
To nejzajímavější se odehrálo na konci 
měsíce, kdy 30. a 31. shodně nejdříve 
během dne zapršelo a poté ve večerních 
respektive v odpoledních hodinách 
přišla liniová bouřka od severozápadu 
a druhý den od západu. 30. šlo o přímý 
zásah a posledního března nás bouřka 
minula jižně. Vzhledem k tomu, že jsme 
na bouřky nečekali doma, ale naháněli 
jsme je v terénu, tak nemáme fotku přímo 

z Brandýska, ale nějak podobně to tu 
mohlo vypadat jako na této fotce, která 
byla pořízena u pražského letiště chvíli 
po přechodu naší obcí. V dubnu jsme 
se žádné bouřky nedočkali, což je spíš 
výjimka v rámci statistik. 

Výrazným překvapením byla už druhá 
polární záře, kterou jsme letos mohli 
pozorovat i z Brandýska. Předchozí 
pozorování jsme zmiňovali v minulém 
čísle a odehrálo se 26. února. 23. dubna 
došlo na druhé pozorování, které bylo 
výrazně lepší. Přestože erupce na Slunci 
odpovědná za tuto událost nebyla kdovíjak 
silná, vyvrhla zřejmě dostatek koronární 
hmoty přesně k Zemi, což se o pár dní 
později projevilo mimořádně jasnou 
polární září, která tak byla vidět i v nízkých 
zeměpisných šířkách. Obeznámeni se 
situací jsme se se soumrakem vydali 

na předem vytipovanou lokalitu, 
po příjezdu na místo a zahájení 
focení jsme se nestačili divit, 
jak vysoko na obloze byla ona 
záře vidět… respektive jak ji vidí 
fotoaparát. Očima byla vidět zelená, 
ale červené odstíny, které zachytil jen 
čip fotoaparátu, sahaly prakticky až 
k zenitu… tedy nad hlavu. 
To jsme opravdu nečekali 
a začali jsme litovat, že jsme podcenili 
situaci a nevzali s sebou více 
fototechniky. No museli jsme si vystačit 
s tím, co jsme zrovna měli… Celou 
situaci vylepšovala ještě konjunkce 
Měsíce a Venuše na západě a 
my jsme měli problém dostat vše 
do jednoho záběru… Inu starosti 
nadšených fotografů :-).

www.dasaahonza.cz/meteo



Vstup: 250 Kč Start: 13:00Brandýsek Olšany z.s.

(pop-punk Trebíz)

(punk-rock Kralupy nad Vltavou)
(rock Praha)

(punk-rock Tábor)(zábavová kapela)

ˇ
(bluegrass Brandýsek)

(punk-hardcore Brandýsek)

Podporuje

1.7.2023
VODÁRNA BRANDÝSEK
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TŘÍDĚNÍ ODPADU V BRANDÝSKU

Věděli jste, že:

• V průměru každý Čech (včetně dětí a miminek) vyprodukuje ročně cca 550 kg odpadu? Z toho pouze cca 
40 % se recykluje nebo kompostuje.

• Plato od vajec či ruličku od toaletního papíru je lepší vhodit do kompostu, než do kontejneru na papír?  Papír 
se totiž dá recyklovat pouze 7x, přičemž plato a rulička jsou již vyrobeny z recyklovaného papíru, a proto je 
další recyklace komplikovaná.

• Směsný odpad se nedotřiďuje, ale končí na skládkách a ve spalovnách?
• Plastové obaly, jako např. kelímky od jogurtu, je lepší zbavit zbytků jídla? Zbytky potravin výrazně komplikují 

recyklaci.
• Pneumatiky, elektrospotřebiče, baterie a autobaterie odevzdáváme u prodejce (místo zpětného odběru)?
• Systém odpadového hospodářství v České republice patří k těm vůbec nejlepším?
• Ekologičnost produktu nespočívá v tom, z čeho je vyrobený, ale kolikrát může být použit?
• V Brandýsku máme každou poslední sobotu v měsíci od 9:00 do 11:00. otevřený sběrný dvůr pro odpad, který 

nelze recyklovat (nábytek apod.), ale i pro staré železo?

Problematika nakládání s odpadem se neustále vyvíjí, dnešní technologie umožňují velmi efektivní využití odpadu, tedy 
jeho recyklaci. Elementárním předpokladem pro recyklaci odpadu je však jeho třídění, které začíná v domácnostech. 
To znamená, že v oblasti třídění odpadu se může zapojit každý z nás. 
Základní pravidla pro nakládání s odpady jsou stanovena zákonem č. 541/2020 Sb., o odpadech a jeho prováděcími 
právními předpisy. Partnerem v odpadovém hospodářství je pro naši obec společnost FCC Regios, a.s. odpadové 
hospodářství s.r.o. Návod pro recyklaci je uveden na každém kontejneru, rady a tipy je možné snadno vyhledat na 
internetu. 
Třídění odpadu = náš závazek vůči nám, našim dětem, naší obci, ale i naší planetě.

Jaký je důvod a smysl třídění odpadu?

 - Recyklace za účelem znovupoužití surovin (suroviny totiž nejsou nevyčerpatelné a jednou prostě   
  dojdou)
 - Úleva pro životní prostředí
 - Řád v odpadovém hospodářství
 - Pořádek v domácnosti i okolí
 - Úspora fi nančních prostředků

Jak správně třídit odpad?

Odpad vhazujeme do správných nádob podle materiální podstaty. Pro snadnější orientaci jsou nádoby barevně 
odlišeny.
V obci Brandýsek používáme pro třídění odpadu tyto základní barevné kontejnery:

Modrý: papír (noviny, časopisy, krabice, karton atd.). Nepatří sem mokrý, mastný nebo jinak znečištěný papír (použité 
papírové kapesníky a utěrky, papír od „hambáče“, pleny, ale i vázané/lakované obaly knih).

Žlutý: plast (PET lahve, sáčky, fólie, kelímky od jogurtu, plastové nádoby, ale i polystyren – ne stavební). Do plastů 
nepatří výrobky z PVC, nádoby na motorové oleje a chemikálie, guma, pěna, linoleum.

Zelený: sklo (sklenice, skleněné nádoby a láhve, tabulové sklo dveří a oken atd.). Ale pozor! Autosklo, zrcadlo, varné 
sklo, zlacené sklo, sklokeramika a porcelán už sem nepatří. Ty vozíme do sběrného dvora.

Šedý: plechovky od nápojů a potravin, víčka od piva, další kovové obaly. Nepatří sem plechovky od barev a ředidel. 
Tyto se odevzdávají v místech zpětného odběru, zpravidla u prodejce.

Oranžová: krabice od mléka, džusu, vína. Nepatří sem měkké sáčky od kávy, sáčky od různých potravin v prášku, 
nápojové kartony se zbytky potravin a nápojů.

Hnědý: Samostatnou kapitolu tvoří bioodpad. Bioodpad je biologicky rozložitelný odpad, např. tráva, větve, keře, popel, 
stará zemina, peří apod. Bioodpad tvoří v domácnosti až 40 % celkového odpadu. Ideální je bioodpad kompostovat 
v kompostéru na své vlastní zahradě, kde se dá následně dobře zužitkovat. K tomu obec Brandýsek distribuovala 
kompostéry. Pokud i přesto někdo kompostér nepoužívá, může svůj bioodpad odvést do obecního kontejneru určeného 
na bioodpad. Tento je umístěn za školou, vjezd je uličkou vedle kavárny Na Rynku. Pozor, nepatří tam kosti, pleny, 
uhynulá zvířata, tuky, podestýlka a trus zvířat.
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Jak osobně můžu přispět k třídění a prospět životnímu prostředí?

 - Místo vody v plastových jednorázových PET lahvích používám jednu ekologickou láhev, 
  do které si natočím vodu z vodovodu (v Brandýsku máme vodu z Mělnické Vrutice, která má parametry   
  kojenecké vody).
 - Upřednostňuji recyklovatelné materiály (vždy uvedeno na obalu).
 - Třídím odpad, využívám kompostér.
 - Odpadky, použité žvýkačky a nedopalky cigaret nepohazuji po okolí.
 - Přidám ruku k dílu při akci ,,Ukliďme si Brandýsek“.



Tel: 954 227 341

PO:  11:00 - 12:00   13:00 - 18:00 hod.
ÚT:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
ST:  11:00 - 12:00  13:00 - 18:00 hod.
ČT: 08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.
PÁ:  08:00 - 12:00  13:00 - 15:00 hod.

Obecní úřad Brandýsek

Tel.: 312 283 701 
PO:  07:00 - 11:00  12:00 - 17:00 hod.
ST: 07:00 - 11:00  12:00 - 18:00 hod.

HASIČI Brandýsek
Tel.: 721 955 381
E-mail: jsdhbrandysek@seznam.cz       

NOVÉ SPOLKY V NAŠÍ OBCI
Klub aktivních seniorů, z.s.

Komise sociální a školská se 
po vzoru okolních obcí rozhodla 
založit pro naše občany Klub 
Aktivních Seniorů Brandýsek. 
Cílem tohoto klubu bude 
setkávání zejména starší části 
našich obyvatel. Tento klub 
bude sloužit seniorům jako 
místo pro pravidelné setkávání, 
kde si budou moci u šálku 
kávy či čaje povídat o svých 
starostech či radostech. Budou 
vyrážet na různé výlety, výstavy, 
do divadel, na semináře a jiné. 
Chceme, aby se propojili s dětmi 
z mateřské i základní školy 
například u Mezinárodního 
dne žen či dne dětí. Budeme 
oslavovat narozeniny, jubilea. 
Zároveň se každý člen bude 
moci vyjadřovat k fungování 
klubu a dávat případné návrhy 
na výlety, kulturní a vzdělávací 
akce. Chceme tím docílit toho, 
aby naši senioři vedli aktivní 
život.

Brandýsek Olšany, z.s.

Cílem spolku je pořádat 
kulturní, sportovní, společenské 
a jiné akce pro občany obce 
Brandýsek a okolních obcí. 

První takovou akcí je 
multižánrový hudební festival, 
který se koná 1.7.2023 
od 13:00 v areálu bývalé 
vodárny v Brandýsku. Vstupné 
je 250 Kč.

Vystoupí 6 kapel různého 
žánru, včetně dvou místních. 
Poté bude následovat venkovní 
tančení zábava s kapelou 
PATEX, kterou není třeba 
dlouze představovat. Nutno 
zmínit, že “paxáci” na taneční 
zábavy dodnes vzpomínají 
a stále je řadí mezi jedny 
z nejlepší akcí s vysokou účastí. 

Těšíme se na Vás.

INFORMACE - pošta Brandýsek INFORMACE - obecní úřad
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